
Zápis Akademického senátu Slezské univerzity 
ze 143. zasedání dne 21. 2. 2006 

 
 
Přítomni: Vaněk, Siostrzonek, Vojtal, Botlík, Veselý, Sedlář, Petránek, Kratochvílová, 
Berger,Smysl, Franěk, Růžička 

 

Omluveni: Bednařík, Vacková, Janák 
 
Hosté: Kania, Koliba, Fuchsig, Dostálová 
 
 
Program: 

1. Ekonomické záležitosti 
Dodatek č. 4 k rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
Dodatek č. 5 k rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2005 
Pravidla hospodaření a účtování na Slezské univerzitě v Opavě 

2. Legislativní záležitosti 
Žádost o revokaci rozhodnutí AS SU ze dne 21. 2. 2006 – schválení XVI. Změny Statutu 
Slezské univerzity v Opavě 
Statut Slezské univerzity v Opavě 
Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 
Změna Pravidel studia v programech Celoživotního vzdělávání na Slezské univerzitě v Opavě 

3. Personální záležitosti  
Návrh na jmenování člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 

4. Různé 
 
 
Předseda přivítal přítomné senátory a hosty a navrhl změnu pořadí projednávaných bodů.  
1) Návrh na jmenování člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 
2) Dodatek č. 4 k rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
3) Dodatek č. 5 k rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2005 
4) Žádost o revokaci rozhodnutí AS SU ze dne 21. 2. 2006 – schválení XVI. Změny Statutu 

Slezské univerzity v Opavě 
5) Statut Slezské univerzity v Opavě 
6) Pravidla hospodaření a účtování na Slezské univerzitě v Opavě 
7) Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 
8) Změna Pravidel studia v programech Celoživotního vzdělávání na Slezské univerzitě 

v Opavě 
 
Ke změně programu nebyly připomínky. 
 



Návrh na jmenování člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 
Doc. Koliba přednesl návrh na jmenování doc. RNDr. Miroslava Engliše, DrSc. novým 
členem VR SU v Opavě.  
Předseda přednesl návrh na volební komisi: Josef Botlík a Ivan Berger. 
Schváleno všemi hlasy. 
 
Senátor Botlík seznámil senátory s průběhem voleb. Výsledky tajných voleb: 
Přítomno 11, odevzdáno 11 hlasovacích lístků, z toho 3 lístky neplatné, 8 lístků platných, 8 
hlasů pro. 
Návrh byl schválen. 
 
 
Dodatky č. 4 a č. 5 k rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
pro rok 2005. 
Prorektor a kvestor předložili návrh dodatků č. 4 a č. 5. 
 
Návrh usnesení  
AS SU schvaluje „Dodatek č. 4 K rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2005“. 
Schváleno všemi hlasy. 
 
Návrh usnesení  
AS SU schvaluje „Dodatek č. 5 K rozpisu dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2005“. 
2 se zdrželi, schváleno. 
 
Statut SU 
Prorektor a kvestor předložili návrh statutu SU  
Potřeba nového statutu byla vyvolána změnami zákona.  
Hlavní změny oproti původnímu statutu jsou:  
Přesun ustanovení o poplatcích do statutu, konkretizace bude prováděna směrnicí rektora. 
Vznik účelového zařízení 
Vypuštění příloh 1 a 2 a ustanovení zveřejňování údajů obsažených původně v těchto 
přílohách na veřejné desce. 
Úprava práv rektora při předkládání materiálů AS 
Změny pravidel hospodaření, vznik nových fondů 
Změn délky funkčního období rektora a děkanů a ředitele ústavu 
 
Připomínky 
Zabezpečit formální úpravu před odesláním k registraci. 
Článek 44, zapracovat Matematický ústav. 
Po diskuzi ohledně platnosti a účinnosti statutu vypustit odstavec 5 čl. 45. 
 
Návrh usnesení 
AS ruší usnesení č. 1 ze zápisu AS SU ze dne 13. prosince 2005. 
Přítomno 12 senátorů  
Schváleno všemi hlasy. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje Statut Slezské univerzity v Opavě s připomínkami. 



1 se zdržel, schváleno. 
 
Pravidla hospodaření a účtování SU v Opavě 
Prorektor a kvestor předložil materiál a zdůvodnili jeho předložení. 
Změny vycházejí z posledních úprav Vysokoškolského zákona. 
Zavádějí se nové fondy, zatím jsou problémy ve stanovení tvorby těchto fondů.  
 
Diskuze 
Sedlář připomínky k formální úrovni, odrážky formátování. 
Veselý financování projektů, mnohdy jsou prostředky projektů poskytovány agenturou až 
dodatečně, nutno překlenout období z prostředků školy. 
Koliba vedoucí součástí se zavazují k řešení finančních problémů projektů, směrnice rektora.  
Kvestor slíbil, že dodá číslo normy, která řeší financování  projektů. 
 
Připomínky: 
Upravit formátování 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje Pravidla hospodaření a účtování SU v Opavě s připomínkou 
Schváleno všemi hlasy. 
 
Stipendijní řád SU 
Prorektor a kvestor předložili stipendijní řád SU. 
Fakulty se rozhodly řídit jednotným stipendijním řádem SU  
 
Ubytovací stipendia – studenti jsou povinni mít účty u českých bank. Vzhledem k tomu, že 
zahraniční banky párují nejen na č. účtu, ale i na jméno majitele, proto často dochází 
k nedoručení částek, za převod je účtováno 180,- Kč, za vrátku 400,- Kč, předpokládané 
náklady za rok by činily asi 28 000,- Kč. 
Zatím jsou nejasnosti kolem sociálních stipendií, není vydán zvláštní předpis, MŠMT 
nedoporučuje vyplácet stipendia zálohově. Doporučuje 2 termíny se zpětnou platbou. 
Podle informace MŠMT zatím nebudou prováděny změny v ubytovacích stipendiích. 
 
Diskuze 
Petránek dotaz, jak to bude s výplatou stipendia za 1. čtvrtletí u studentů, kterých se týkají 
změny 
Kvestor: není přechodné ustanovení, studenti by měli být vyzváni. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 
2 proti, 1 se zdržel, schváleno. 
 
Změna Pravidel studia v programech Celoživotního vzdělávání na Slezské 
univerzitě v Opavě 
Prorektor předložil materiál. Jde o převedení programů CŽV do hlavní činnosti, programy 
musí být projednány ve VR, programy v hlavní činnosti nejsou zdaňovány. 
 
Připomínky: 
Opravit pravopis 
 
Návrh usnesení: 



AS SU schvaluje „I. Změna Pravidel studia v programech Celoživotního vzdělávání na 
Slezské univerzitě v Opavě s připomínkami.“ 
Schváleno všemi hlasy. 
 
Různé 
a) IS 
Sedlář: Stále přetrvávají potíže se studijním informačním systémem, dotaz na postup řešení. 
Koliba: vedení SU se tímto problémem zabývá (i na dnešní poradě vedení). Osobně byl do 
problému vtažen 9. 1. 2006. Rektor není spokojen se situací, udělal mnoho kroků. 9. 1. při 
setkáni s RNDr. Fraňkem vznikl návrh na vytvoření centrálního pracoviště, rektor návrh 
přivítal. Zpracovaný materiál RNDr. Z. Fraňkem nebyl podle představ rektora, byly v 
podstatě navrženy částečné úvazky některých pracovníků složek univerzity na rektorátě. 
Prorektor Koliba dostal od rektora za úkol zpracovat další materiály, které byly projednány na 
kolegiu rektora, kde byl připomínkován a mají následovat další jednání pověřených 
pracovníků. Poslední jednání proběhlo 17. 2. a účastnili se ho Koliba, Kania, Franěk, Marvan 
a Habala. Bylo kritizováno, že zřizované pracoviště bude pokračovatelem stávajících 
pracovišť. Účastníci měli zaslat písemné připomínky, k dnešnímu dni se sešly. Připomínky 
byly tlumočeny rektorovi, ten si svolal děkany a ředitel MU na osobní jednání, aby projednal 
kritickou situaci. 
Petránek: o centru se hovořilo i na AS OPF, položil otázku, jak je to myšleno s převedením 
činností na centrum. 
Koliba: na složkách by měly zůstat činnosti svázané s činnostmi těchto pracovišť, např. ve 
výuce nebo ve vědě a výzkumu, pracovní skupina měla prodiskutovat hranice. Centralizovat 
by se měly vývojové práce, správa informačních systémů a správa hlavních linek. 
Sedlář: chceme vědět, co a kdy bude fungovat. 
Franěk: všechny funkce informačního systému, které zajišťují výukový proces jsou 
garantovány, problémy jsou průběžně řešeny. Elektronická přihláška zprovozněna v lednu 
2005, po připomínkách byla přepracována, 20. 12. 2006 předána do provozu, dnes je cca 1500 
přihlášek (OPF 900, FPF 600). Přes web proběhly registrace a zápisy, velký problém 
představovala ubytovací stipendia, dále byly řešeny dodatky diplomů 
Botlík: položil otázku, co je oficiální systém SU. 
Franěk: integrované systémy. 
Botlík: nejsou zveřejňovány informace, kdy, co a jak bude ve Faustu fungovat, učitelé nejsou 
informováni, nemají přístup k údajům, které potřebují k zahájení výuky, pouze přes 
sekretářky v tištěné podobě, nelze rezervovat učebny, vypisovat zkoušky atd. 
Franěk: nedošlo k narušení výuky, 9. 1. byly definovány problémy a stanoveny termíny, 
průběžně se řeší, proběhl zápis do rozvrhu na OPF, po zprovoznění rozvrhu a dokončení 
zápisu budou všechny funkce na OPF zprovozněny, bude informovat uživatele. 
Sedlář: žádá rektora o podání informace o stavu řešení informačního systému SU. 
Koliba: Problém vidí především v neshodě řešitelů, v jednotnosti a integrovanosti. Tento 
problém je samozřejmě i na jiných VŠ, např. na VŠB. Je nutné využít kvalifikované 
pracovníky v plné zátěži, aby došlo k posuvu. 
Franěk: Je nutné porovnat personální zabezpečení a platové podmínky  s jinými pracovišti a 
jednat citlivě s pracovníky, kteří systém tvoří, zavádějí a provozují, vytvořit jim dobré 
podmínky a klid pro práci.  
 
Závěr: 
AS SU žádá rektora, aby ho seznámil se stavem řešení a jeho dalším postupem. 



Jedná se především o seznámení s fungujícími funkcemi studijního IS a také s časovým 
harmonogramem uvedení do provozu dalších funkcí pro studenty, pedagogy, management a 
studijní oddělení atd. 
RNDr. Franěk připraví přehled o funkcích studijního IS s popisem, jak je lze využívat. 
 
b) IGS 
Kratochvílová: problémy s přidělováním prostředků IGS, měla by se zohledňovat výše 
pracovního úvazku. 
Siostrzonek: jaká kritéria jsou brána při posuzování, zdá se mu schvalování projektů 
nerovnoměrné mezi ústavy (fyzika vše, ostatní různě), dva projekty ústavu tvůrčí fotografie 
byly hodnoceny výborně, nebyly však vybrány. 
Koliba: IGS funguje 3 roky, od 1. 2. 2006 je převeden do působnosti prorektora pro rozvoj. 
Rada IGS měla původně větší pravomoci. Na projekty se vyčleňuje 1 – 1,5 mil. Kč na základě 
dohody mezi rektore a vedoucími složek. Zastoupení v radě je paritní, návrh o rozšíření podle 
oborů VR SU neschválila. Posudky při vstupu i při výstupu zpracovávají 1 interní a jeden 
externí odborník, v obou případech sejný. Problém je v tom, že nejsou honorovány. Nikdo 
nemůže zaručit stejnou šíři a kvalitu posudků. Všichni členové rady se mohou vyjádřit ke 
každému projektu. Žádná agentura posudky nezveřejňuje. Projekty se rozdělují do 4 skupin, 
letos se rektor s vedoucími složek dohodl, že budou financovány skupiny A a B, skupiny Ca 
N nebudou financovány. 
Kratochvílová: návrh zařadit do hodnotících kriterií výši pracovního úvazku. 
Koliba: tento návrh bude přednesen, cílem IGS je podpořit pracovníky, kteří zatím nemají 
zkušenosti. 
Smysl: setkal se s tím, že dvěma stejným projektům byly přiděleny různé objemy peněz. 
Koliba: pověří. 
 
3) Informace z Rady VŠ 
Berger předal informaci od Šinderbala o schůzích SK RVŠ 
1. 2. 2006 
Na ustavující schůzi byla zvolena nová předsedkyně SK RVŠ Bc. Klára Poláčková z MU v 
Brně. Dále byli zvoleni místopředsedové SK RVŠ Savina Finardi z Akademie Sting v Brně a 
Ing. Daniel Vojáček z TU v Liberci.  
Do předsednictva RVŠ za SK byl zvolen Ing. Petr Mikel z VŠB TU v Ostravě a Marek 
Hodulík z UP v Olomouci.  
Marek Hodulík byl zvolen také předsedou Legislativní komise SK RVŠ. 
9. 2. 2006 
Byla přijata zpráva předsedy SK RVŠ ze stálého zasedání 2003-2005 o správě záležitostí SK 
RVŠ před ustavující schůzí. 
Byla zřízena Komise pro vzdělávací a vědeckou činnost a Komise pro sociální a ekonomické 
záležitosti. Předsedkyní Komise pro vzdělávací a vědeckou byla zvolena Ing. Janu Růžičková 
a předsedou Komise pro sociální a ekonomické záležitosti byl zvolen Ing. Petr Mikel z VŠB 
TU v Ostravě. Ondřej Šinderbal se stal členem Komise pro sociální a ekonomické záležitosti. 
Bylo přijato usnesení v kterém SK RVŠ zmocňuje předsedkyni pro jednání o zrušení hranice 
26 let pro studentské výhody a jeho zahrnutí do programového prohlášení RVŠ. Z 26 
přítomných hlasovalo 23 pro, 3 se zdrželi, proti nebyl nikdo. 
SK RVŠ zřídila funkci koordinátora pro komunikaci, do jehož působnosti bude patřit 
zlepšování komunikace se studenty a akademickými senáty. 
 



Koliba. 9. 2. 2006 se uskutečnilo zasedání sněmu Rady vysokých škol. Předsedou Rady 
vysokých škol pro funkční období 2006 – 2008 byl zvolen prof. Haasz.. Místopředsedy jsou 
prof. Bednář, doc. Kebo, doc. Kučera a Bc. Poláčková 
 
Vaněk: po sněmu se konala komise předsedů AS, jednání bylo zaměřeno na pravidla 
rozdělování prostředků na jednotlivých AS. 
 
4) www stránky SU 
Berger:nové stránky SU nejsou v pořádku, kdy bude anglická verze 
Koliba: nelíbí se mi, budu řešit 
Kratochvílová: možnost překladu do němčiny 
 
5) Volby děkana OPF 
Petránek: seznámil s vypsáním voleb děkana na OPF a s předpokládaným postupem. 
 
Příští zasedání se uskuteční 21. 3. 2006 
 
 
 
 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk 
předseda AS SU 

 
V Karviné dne 21. 2. 2006 
 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
ze 143. zasedání AS SU ze dne 21. 2. 2006 

 
 
 
 
 
 

1.  Akademický senát schvaluje za člena vědecké rady  RNDr. Miroslava Engliše, 
DrSc. 

2.  AS SU schvaluje „Dodatek č. 4 K rozpisu dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2005“. 

3.  AS SU schvaluje „Dodatek č. 5 K rozpisu dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2005“. 

4.  AS ruší usnesení AS SU č. 1 ze zápisu AS SU ze dne 13. prosince 2005. 
5.  AS SU schvaluje Statut Slezské univerzity v Opavě“ s připomínkami. 
6.  AS SU schvaluje „Pravidla hospodaření a účtování SU v Opavě“ s připomínkou 
7.  AS SU schvaluje „Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě“ 
8.  AS SU schvaluje „I. Změna Pravidel studia v programech Celoživotního 

vzdělávání na Slezské univerzitě v Opavě“ s připomínkami. 
 
 
 
 
V Karviné dne 21. 2. 2006 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk 
předseda AS SU 

 


